
Vážení spoluobčané,

rok 2019 se blíží ke svému závě-
ru a historie letošních událostí 
v našem městysi bude dopsána. 
Máme za sebou úspěšný rok,  
ve kterém se nám podařilo do-
končit několik významných in-
vestičních akcí. Bylo to otevření 
nově zbudované učebny řemesel 
a venkovní učebny u naší zá-
kladní školy. S tím souvisí i od-
koupení zahrady od soukromé-
ho vlastníka, čímž se pozemky 
v okolí školy staly vlastnictvím 
městyse a budou zcela k dispozi-
ci pro využití našich dětí a žáků.  
Vybudovali jsme chodník po-
dél silnice II/387 od mapy  
k železárnám, včetně parko-
viště u hřbitova, na které nám 
částečně přispěly Železárny 
Štěpánov, spol. s r.o. Opravi-
li jsme komunikace u hřbito-

va a na novém hřbitově. Do-
končili jsme výměnu všech 
svítidel veřejného osvětlení  
v rámci programu EFEKT 2019. 
Zkrátka bylo toho letos hodně 
a za spoustu peněz, které nám 
byly z velké části poskytnuty  
z různých dotačních programů. 
Veškeré prostředky jsme již ob-
drželi zpět do našeho rozpočtu, 
takže můžeme tento rok označit 
za úspěšný a všem, kteří se na 
zdárném dokončení všech akcí 
podíleli, vyjadřuji velký dík.

Z menších oprav bych ráda 
zmínila vybudování umělého 
zavlažování fotbalového hřiš-
tě u školy. Dále jsme zakoupili 
přístroj na měření organických  
a anorganických látek, které se 
šíří z provozu slévárny, stejný 
přístroj na měření přímo v že-
lezárnách si zakoupila rovněž 
sama firma. O výsledcích měření 

budou oby-
vatelé in-
formováni  
e k o l o g i c - 
kou komisí.  
V neposled-
ní řadě jsme 
stihli rov-
něž úpravu 
c h o d n í k u  
v prostoru 
mezi koste-
lem a věží, 
dodláždění 
bude do-
končeno na 
jaře příští-
ho roku. Se 
souhlasem 
f a r n o s t i 
jsme rozší-
řili nebez-
pečné místo 
v centru
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          S L O V O    S T A R O S T K Y

      ÚŘAD  MĚSTYSE
 Štěpánov nad Svratkou
------------------------------------------------
Úřední dny v období vánočních svátků:

Pondělí  23. 12. ZAVŘENO
Pátek   27. 12. ZAVŘENO
Pondělí  30. 12. 7:00 - 16:30
Úterý      31. 12.  ZAVŘENO
Od 2. 1. provoz dle obvyklé otevírací doby.

     POŠTA PARTNER
-------------------------------------------------
Zkrácená otevírací doba od 8:00 do 11:00 ve dnech:
             23. 12., 27. 12., 30. 12. a 31. 12.

Štěpánov zpívá koledy
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Výpis z usnesení zastupitelstva městyse

Usnesení č. 8/2019
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou 

konaného dne 5. listopadu 2019 v 18 hodin 
v zasedací místnosti ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 
- zprávu o činnosti rady městyse
- zprávu výborů, komisí a pracovních skupin
- uvedené informace k situaci v lesích, bude dále řešeno na příštím 
zasedání zastupitelstva
- harmonogram inventarizace majetku městyse za rok 2019 
- RO č. 9/2019 v předneseném znění      
       SCHVALUJE:
- návrhovou komisi ve složení: Dušan Murčo, Miroslav Nečesánek
- zapisovatele: Mgr. Vratislav Kubík
- ověřovatele zápisu: Jaroslav Stárek, Iveta Hošková 
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- zařazení nových bodů programu: 
 -  Navýšení členského příspěvku Mikroregionu Bystřicko
     na rok 2020
 - Výpověď z nájmu dle smlouvy ze dne 15. 10. 2015 na 
     pronájem Penzionu Hodůnka
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Cenovou nabídku pana Martina Zemánka na realizaci ocelové kon-
strukce terasy u penzionu Hodůnka v ceně 225,5 tis. Kč plus betonové 
patky
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Očekávané příjmy a výdaje v obecních lesích navržené do rozpočtu 
na rok 2020
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Doplnění členů inventarizační komise o Jaroslava Stárka a Miroslava 
Nečesánka
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Dodatek č. 19 smlouvy o nájmu majetku a provozování vodovodu 
pro veřejnou potřebu obce Štěpánov nad Svratkou ze dne 1. 10. 2004
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Smlouvu o dílo 2019/26/CZ s firmou Petr Mazač ve výši 206 030,- 
Kč bez DPH na dodávku závlahového systému fotbalového hřiště 
a vícenáklady doložené fakturačními doklady do maximální výše  
20 000,- Kč
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Prodloužení lhůty na převedení DA z majetku Železáren Štěpánov 
spol. s r.o. do majetku FK Železárny Štěpánov, o. s. do 31. prosince 
2021 dle bodu 3. Darovací smlouvy mezi Městysem Štěpánov nad 
Svratkou a FK Železárny Štěpánov, o. s. ze dne 14. 7. 2016. O změně 
bude podepsán mezi stranami Dodatek č. 1 Darovací smlouvy  
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Návrh rozpočtu ZŠ a MŠ Štěpánov nad Svratkou na rok 2020 v před-
loženém znění, včetně závazných ukazatelů v navrhované výši, kte-
rý bude zařazen do rozpočtu Městyse Štěpánov nad Svratkou na rok  
2020
- Výjimku z nejvyššího počtu dětí v MŠ z 24 na 28 dětí pro školní rok 
2019/2020 a 2020/2021
- Přesun částky v rozpočtu ZŠ a MŠ Štěpánov nad Svratkou na rok 
2019 na opravu myčky, která nebude realizována, v rámci paragrafu 
3113 na neinvestiční provozní příspěvek a současně schvaluje neinves-
tiční příspěvek ve výši 74 900,- Kč na nábytkové vybavení 
- Rozpočtový výhled ZŠ a MŠ Štěpánov nad Svratkou na roky 2021  
a 2022 v předloženém znění
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Iniciaci umístění pamětní desky pplk. JUDr. Adolfu Jurmanovi a její 
umístění na jeho rodném domě
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0

- Návrhy pro přípravu rozpočtu Městyse Štěpánov nad Svratkou  
na rok 2020 v předneseném znění
 PRO: 11           PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- RO č. 10/2019 v předneseném znění
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Navýšení členského příspěvku Mikroregionu Bystřicko na rok 2020 
na částku 62 Kč/občana/rok
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Přípravu výběrového řízení na pronájem nebytového prostoru Pen-
zionu Hodůnka
 PRO: 11          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 9/2019
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou 

konaného dne 12. prosince 2019 v 18 hodin 
v zasedací místnosti ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

        BERE NA VĚDOMÍ: 

- zprávu o činnosti rady městyse, výborů a komisí 
- Zprávu o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření městyse Štěpá-
nov nad Svratkou za rok 2019 
- Účetní změny v roce 2020, účtový rozvrh na rok 2020
- Zprávu o plnění rozpočtu – příjmy, výdaje leden – listopad 2019

  
       SCHVALUJE: 

- návrhovou komisi ve složení: Augustin Horák, Milan Opatřil
- zapisovatel: Mgr. Ladislava Kobzová
- ověřovatele zápisu: Mgr. Alena Boháčová, Pavel Stárek 
 PRO: 13          PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
- zařazení nových bodů programu: 
16. Žádost o příspěvek – Centrum pro zdravotně postižené Kraje  
       Vysočina, o.p.s. pro rok 2020
17. Žádost o poskytnutí finančního příspěvku na rok 2020 – STŘED,  
       z. ú.
 PRO: 13         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Dodatečný prodej 8 m2 z pozemku parcelní číslo 273/1 v k. ú. Štěpá-
nov nad Svratkou Dagmar a Petrovi Juříčkovým za cenu 50 Kč/ m2, 
který byl schválen dne 3. 9. 2019 Usnesením č. 7/2019 pouze na výměru 
300 m2. Dle GP přiloženého ke kupní smlouvě je celková prodávaná 
výměra 308 m2, Rada městyse odsouhlasila 14. 11. 2019 podpis smlou-
vy s konečnou výměrou 308 m2.
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Mimořádný příspěvek Mikroregionu Bystřicko ve výši 5 337,- Kč
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
- Odměnu neuvolněného místostarosty od 1. 1. 2020 ve výši 14 280 Kč 
v návaznosti na schválenou novelu nařízení vlády č. 318/2017 Sb.
Odměny ostatních neuvolněných zastupitelů zůstávají v dosavadní 
výši beze změn
 PRO: 12       PROTI:0   ZDRŽEL SE: 1 
- Rozšíření účtového roku na rok 2020 o syntetický účet 562
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
- Ceník služeb na rok 2020 v předneseném znění
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Přílohu č. 11 Smlouvy o dílo č. 43/2010 na zajištění nakládání s ko-
munálním odpadem s TS na rok 2020
Aktualizace smluv s malými podnikateli a ZŠ
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
Obecně závazné vyhlášky platné od 1. 1. 2020 v předneseném znění: 
- OZV č. 1/2019 o místním poplatku za provoz systému shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů
- OZV č. 2/2019 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání 
se stavebním odpadem na území městyse Štěpánov nad Svratkou

(pokračování na str. 3)



                     strana 3

S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

městyse a přispěli jsme materi-
álem a pracovní silou na vybu-
dování základů nového oploce-
ní. Krásný plot je samozřejmě 
z dílny Zdeňka Čupra, který jej 
vyrobil bez nároku na odměnu, 
a já tímto vzdávám hold jeho dílu 
a moc děkuji za jeho práci pro 
nás všechny. Je krásný tento nový 
plot! Koneckonců i křížek ve Vel-
ké Olešničce prokoukl letos díky 
těmto šikovným štěpánovským 
rukám! 

Nyní se ale soustředíme na 
přípravu plánů pro příští rok. 
Hlavním úkolem bude překládka 
plynu před Penzionem Hodůnka 
a vybudování terasy k restaura-
ci. V nejbližších dnech budeme 
vybírat nového nájemce a pevně 
věřím, že se situace v naší hos-
podě změní výrazně k lepšímu. 
V plánu máme i rekonstrukci 
ústředního topení v penzionu  
a přípravu přestavby pokojů, 
včetně sociálního zařízení. Do 
kulturního domu zakoupíme 
nové stoly a pokusíme se zlepšit 
akustiku v sále a přísálí. Na za-
čátku roku budeme žádat o dotaci 
na úpravu veřejného prostranství 

– v parku na náměstí a v prostoru 
za kulturním domem. Uvidíme, 
zda dotaci obdržíme a budeme 
projekt moci do konce roku 2020 
realizovat. Naším dalším zámě-
rem je vybudovat multifunkční 
hřiště, což je spojeno s nákupem 
pozemku cvičného hřiště u školy 
od FK Železárny Štěpánov. Pevně 
věřím, že tento projekt v příštím 
roce připravíme tak, aby mohl 
být v nejbližší době realizován.  
V plánu je i rekonstrukce jedné 
ze dvou akumulačních nádrží vo-
dojemu, kterou máme projekčně 
rovněž připravenu. 

Kromě plánů do příštího roku 
nás všechny čeká několik změn 
v obecně závazných vyhláškách, 
které projednalo zastupitelstvo 
12. 12. na svém zasedání. První 
změnou je navýšení poplatku za 
vývoz a likvidaci odpadů, který 
se mění zhruba po deseti letech 
z 450,- Kč na 500,- Kč za poplat-
níka za rok. K tomuto zvýšení 
jsme museli přikročit, ač neradi, 
z důvodu navyšování nákladů 
za vývoz veškerých druhů od-
padů. Několik let jsme dopláceli 

z rozpočtu, ale v letošním roce 
došlo k výraznému zvýšení těch-
to nákladů ze strany vývozové 
firmy, která byla nucena státem 
zvyšovat mzdy zaměstnanců  
a potýkat se se snižováním cen 
tříděných komodit. V odpado-
vém hospodářství vzniká velice 
složitá situace, ale každému z nás 
musí jít zejména o to, aby třídění 
odpadů probíhalo v co nejvyšší 
možné míře a nevznikal tak dal-
ší tlak na zvyšování poplatku.  
I z tohoto důvodu jsme objednali 
dvě nádoby na odkládání drob-
ného železného odpadu. Bude se 
jednat o černé plastové nádoby 
s nápisem KOVY, které budou 
umístěny jedna na náměstí ved-
le nádoby na použité kuchyňské 
oleje a druhá bude přiřazena do 
třídícího místa na Močidlech. 
Jedná se o zkušební provoz, sběr 
železného šrotu na jaře a na pod-
zim bude probíhat v zavedeném 
režimu. V dalších obecně závaz-
ných vyhláškách měníme pouze 
zákonem předepsané formulace, 
nezvyšujeme poplatek ze psa ani 
poplatek ze vstupného. Jediný 
poplatek, který se ještě zvyšuje je 
poplatek ubytovací, ten se vybírá 
od pronajímatelů hotelových po-
kojů a rekreačních objektů, do-
sud činil 4 Kč za osobu a den, od 
příštího roku je stanoven v naší 
obci ve výši 10 Kč na osobu a den.

V poslední části bych se chtě-
la věnovat přechodu televiz-

ního vysílání obecní kabelové 
televize na vysílání ve formátu  
DVBT 2. V naší obci bude starý 
formát vysílání vypnut nejdří-
ve v březnu 2020, nejpozději do 
konce května 2020. Jak zjistíte, 
zda je váš přístroj na tuto změnu 
připraven? Pokud přijímáte již 
nyní vysílání programu NOVA 
ACTION, váš televizor odpovídá 
formátu DVBT 2 již nyní. Pokud 
vám NOVA ACTION nejde nala-
dit, musíte si zakoupit settopbox 
pro pozemní vysílání DVBT 2 
nebo pokud je váš přístroj již sta-
rý, můžete si koupit nový, který 
již novému formátu vysílání vždy 
odpovídá. Naše kabelová televi-
ze bude na přechod automaticky 
připravena, proto je jen na vás, 
abyste posoudili technickou úro-
veň vlastních televizních přístro-
jů. Pokud byste si přesto nevěděli 
rady, co udělat, neváhejte se na 
mě obrátit, pokusím se s vámi 
vaši situaci individuálně vyřešit.

Jedno je jisté, během vánoč-
ních svátků nebude naše televizní 
vysílání ohroženo a já pevně vě-
řím, že si vánoční svátky všichni 
užijeme v klidu a pohodě v kru-
hu našich nejbližších. Z celého 
srdce vám přeji krásné Vánoce 
a do nového roku dobré zdra-
ví, štěstí, spokojenost a radost  
ze života!

Šárka Kunčíková,
starostka městyse

Svoz komunálního  
odpadu  

o vánočních svátcích  
nebude ve středu 25. 12.,  

proběhne:  
ve čtvrtek 26. 12. 2019

- OZV č. 3/2019 o místním poplatku ze psů
- OZV č. 4/2019 o místním poplatku ze vstupného
- OZV č. 5/2019 o místním poplatku z pobytu  
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Dodatek ke smlouvě o zpětném odběru použitého rostlinného oleje 
s firmou Černohlávek o poplatku 500 Kč za rok za každou umístěnou 
nádobu
 PRO: 13      PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Návrh tarifů vodného a stočného pro rok 2020 – vodné 39,67 Kč  
bez DPH/ m3, stočné 38,72 Kč bez DPH/m3 , 
- výši nájmů na rok 2020 za pronájem vodovodní infrastruktury  
130 tis. Kč bez DPH a kanalizační infrastruktury 260 tis. Kč bez DPH
 PRO: 12        PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  1
- Smlouvu o smlouvě budoucí kupní s manželi Černými na odkup po-
zemků parcelní čísla 457/9, 457/10 v k. ú. Štěpánov nad Svratkou
 PRO: 11       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 2
- Smlouvu o dílo s JUDr. Zvěřinou na organizaci veřejné zakázky „Re-
vitalizace zeleně dvou lokalit ve Štěpánově nad Svratkou“
 PRO: 13      PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
- Smlouvu o výpůjčce nemovitého a movitého majetku ZŠ a MŠ Ště-
pánov nad Svratkou, okres Žďár nad Sázavou, příspěvková organizace
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
- dotaci na služby Rosy – denního stacionáře na rok 2020 a Charitní 
pečovatelské služby na rok 2020 v celkové výši 100 000 Kč

 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- RO č. 11/2019 v předneseném znění
 PRO: 13       PROTI: 0       ZDRŽEL SE: 0
- dar na provoz Centra pro zdravotně postižené Kraje Vysočina, o.p.s. 
pro rok 2020 ve výši 1000 Kč
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
- poskytnutí daru ve výši 700 Kč na rok 2020 na provoz sociální služby 
Linka důvěry STŘED, z.ú., Třebíč
 PRO: 13       PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 
- Rozpočet městyse Štěpánov nad Svratkou na rok 2020 v přednese-
ném znění a střednědobý výhled rozpočtu na roky 2021 – 2022
 PRO: 13       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 

Výpis z usnesení zastupitelstva městyse (pokračování ze str. 2)



Vánoční jarmark
Stalo se krásnou tradicí, že se 

první adventní neděli scházíme 
v KD, kde si připomínáme, že se 
již mílovými kroky blíží Vánoce.

V letošním roce jsme se roz-
hodli trochu pozměnit program. 
Jarmark byl zachován, i když 
vlivem velkého množství stej-
ných akcí v okolí nám několik 
prodejců účast odmítlo. Nově 

si děti i dospělí mohli 
v tvořivých dílničkách 
vyrobit drobné vánoční 
dekorace nebo nazdobit 
perníčky.

Hlavním bodem pro-
gramu byl první ročník 
soutěže o nejlepší vánoč-
ku Štěpánova.

Výzva byla vyhlášena s do-
statečným předstihem, aby se 
všechny hospodyňky mohly 
připravit a svoje výtvory před-
vést. V mnoha případech jsme 
se setkávali s názory, že vánočku 
upéct neumí nebo se jim nedaří 
udělat takovou, kterou mohou 
přihlásit do soutěže. Ale našli se 
i tací, co v životě neupekli vánoč-
ku žádnou, a přesto se se zájmem 
zúčastnili. Účelem nebyla jenom 
ta nejdokonalejší, nejkrásnější  
a nejchutnější vánočka, ale odva-
ha zapojit se do soutěže. Strávit 

příjemné odpoledne při kávě či 
punči, podebatovat nad před-
loženými vzorky a vybrat ten, 
který nám nejvíce zachutnal. 
Případně si odnést podobnou 
výhru, kterou obdržela i vítězka 
soutěže Marta Mertová.

 Věříme, že si všichni první 
adventní neděli užili a doufáme, 
že tento první ročník se stal pro 
mnohé inspirací a v příštím roce 
ochutnáme ještě větší počet vy-
nikajících vzorků.

Iveta Hošková
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Při letošní retro módní pře-
hlídce jsme se Vám snažily uká-
zat, že žena může být krásná od 
rána do večera, od jara do zimy, 
při práci i odpočinku, ve svátek  
i všední den.

Dostat jste se s námi mohli  
k vodě, na sjezdovku, do divadla, 
na ples, zájezd i do prvomájového 
průvodu.

 Dobové oblečení nebylo vždy 
pohodlné, jenže děvčata si s tím 
umí poradit. Vždyť se tato na 
přípravu náročná akce konala 
už popáté! Naše snažení se však 
v y pl a t i lo . B av i l y 
jsme se nejenom 
my, ale hlavně hos-
té. A jako vždy se 
k modelkám rádi 
přidávají muži, děv-
čata i malé děti, což 
nás moc těší. Ob-
léknout všechny do 
modelů ve stylu re-
tro je trošku oříšek, 
proto jsme všem 

vděčné za půjčení či darování 
šatů i dalších věcí. 

Kromě přehlídky jsme měly 
připraveno i taneční vystoupení, 
které jsme zkoušely už od září  
a užívaly si přitom spoustu zába-
vy. No, říkat tomu tanec, je mož-
ná trochu odvážné, ale s odvahou 
do toho jistě půjdeme i příště! 
Opravdu krásný rokenrol nám 
předvedly dívky školou povinné 
a nám i divákům se to moc líbilo!

Moc velké díky všem, kteří se 
na přehlídce podílejí!

za ČSŽ Lenka Malá

Elegantní pro každou příležitostSLAV NOST  SV ĚT Ý LEK

V pátek 25. října se moh-
li všichni příznivci již tradič-
ní štěpánovské akce „Slavnost 
světýlek“ připojit do dlouhého 
„štrůdlu“ nejrozmanitějších svě-
týlek a lampionů. 

Tentokrát byl začátek na-
plánovaný na místním dět-
ském hřišti „Kruh“, kde mu-
sely děti nejprve najít dopis 
od permoníka, který se letos  
k průvodu nepřipojil. Po přivítá-
ní a přečtení nalezených instruk-
cí se všichni odebrali po novém 
chodníku kolem hřbitova a že-

lezáren na koupaliště. 
Štěpánovské „ženy“ 
se postaraly v pohád-
kových převlecích  
o krátká překážková 
stanoviště a místní 
hasiči pomohli při vy-
dávání občerstvení. 
Každý účastník ob-
držel párek v rohlíku  
a nápoj. 

Na závěr celé ces-
ty čekalo příchozí opět světelné 
překvapení. Po společně vyř-
čeném zaříkávadle se rozsvítila 
truhla s pokladem, který pro děti 
permoník přichystal. Pak už pro-
bíhala volná zábava na světélku-
jícím koupališti, kde atmosféru 
dokreslovala nejen spousta vy-
dlabaných dýní, ale také už tra-
diční strašidýlka ze štěpánovské 
školky. 

Všem, kteří se každoročně sta-
rají za hladký průběh celé akce, 
moc děkujeme.

Stanislava  Kubíková

Bezpochyby nejnáročnější ví-
kend pro fotbalisty je ten hodový. 
Organizačně i časově. 

Dlouhé plánování a zajišťo-
vání  potřebných věcí vyústilo 
druhý říjnový pátek, kdy hodový 
program začal večerní taneční 
zábavou. Stárci a stárkové si na 
ní vyrobili myrty a naladili se 
společně se stovkou ostatních ná-
vštěvníků na nedělní hody.

Sobota se nesla v duchu fot-
balu. Museli jsme si požádat  
o přeložení zápasů na tento den, 
abychom v neděli mohli uspořá-
dat hody samotné. Pouze týmu 
mužů nebyl přesun povolen, a tak 
museli na fotbal o hodové neděli. 

V neděli ráno jsme za pomocí 

dětí nazdobili májku a vztyčili ji 
na náměstí. Kolem desáté hodi-
ny do ulic vyrazil průvod stárků, 
aby vás pozval na ortel pod májí. 
Ten proběhl dle zvyklostí v odpo-
ledních hodinách. Věřím, že vás 
letošní  trampoty berana, jako 
vždy,  pobavily. Všem účinkují-
cím, autorům ortelu, majitelům 
koní a „berana“ velmi děkujeme!

Hody byly ukončeny pondělní 
akcí „Tlučení kačera“. Obnovená 
tradice, kterou pořádáme společ-
ně s úřadem městyse si získává 
čím dál více příznivců. Krátký 
tanec pod májí se zavázanýma 
očima a následné trefování láhve 
cepem je velká legrace. 

Letos měl Štěpánov štěstí, 

stejně jako vlo-
ni, na krásné 
počasí, které 
v předešlých 
letech hodům 
moc nepřálo. 
Bezvadná před-
pověď přiměla, 
dle jejich slov,  
i kolotočáře, 
aby zde posta-
vili více pouťových atrakcí, než 
je obvyklé. Hojná účast našich 
dětí jim dala, doufejme, za prav-
du a nalákala je na další ročník. 
Nezbývá, než si přát, aby počasí 
i v příštích letech bylo tak pove-
dené jako letos.

Určitě si hody, i s tlučením 

kačera, příští rok nenechte ujít 
a svou účastí i nadále podporuj-
te všechny kulturní i sportov-
ní akce pořádané všemi spolky  
ve Štěpánově. 

Za FK Železárny Štěpánov
Petr Skokan

HODOVÝ  VÍKEND
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Když se tma černá na náměstí snáší,
všechny děti volají sborem - Mikuláši!
Přijď a rozsviť po roce ten stromek náš..
Pojď, vždyť k nám přece už cestu znáš..
Čerti u stromku ďábelskou melu dělají..
Andělé z věže kostela letos promlouvají.
Mikuláš nezklame, blíží se s bílou tváří..
Ve chvilce už stromek krásně nám září!
Roztomilé hlásky kolem stromku znějí,
děti s nadílkou mikulášskou odcházejí.. 
Kouzlo sváteční si i my domů neseme..
Radostné Vánoce Vám všem přejeme!                                 Lenka Malá

Mikulášská  nadílka

Štěpánov zpívá koledy
11. prosince jsme se připojili do celorepublikové akce „Česko zpívá 

koledy“. Vyhlašovatelem této akce je Deník. I když se nesešlo mno-
ho příznivců tohoto adventního zpívání, nálada byla velice příjemná 
a vřelá i přes mrazivé počasí. Velkou podporou jsou nám již tradičně 
naši „přespolní“ sousedé z Ujčova a Lískovce. O hudební doprovod se 
postaraly vedle dětí především Bohumila Blechová, Dana Loukotová  
a Zdeňka Koukalová.                                                  

Stanislava Kubíková

VÍTÁNÍ  OBČÁNKŮ

21. října byli v obřadní síni úřadu městyse přivítáni noví občánci: 
Elyas Slama, Elena Škopová, Stella Havlasová 

a Natálie Valdhansová

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
   Vojtěch Jindra
  Richard Skryja
  Štěpánka Mašíková
  Michal Pekař

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
leden - březen 2020:

Polák Miroslav  Houdková Bohumila
Hašek Jan  Jurnečka Miloslav
Daniel Rudolf  Procházková Jana
Tomášková Marta Poláková Věra
Juříčková Jana  Švorcová Ludmila
Vázler Miroslav

B
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A
H
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI
32. P. FRANTIŠEK DĚDEK  

(1821 Bystřice – 1874 Polná) 

Děkan a biskupský vikář, 
autor kalendářových povídek  
i odborných pojednání. Pu-
blikoval povídky pod pseu-
donymem Strýček Pravdomil  
v kalendářích Koleda a Mo-
ravan, ale i v Květech, Hlasu  
a dalších časopisech. Vydal spis 
Poutní místo Zelená hora s chrá-
mem sv. Jana Nepomuckého blíž 
města Žďáru (poprvé 1863).

Kaplanem ve Štěpánově byl 
v docela převratných letech 
1847–1857. Vzácnou fotografii 
mi poskytl polenský badatel  
a spisovatel Jan Prchal.

Hynek Jurman

V minulých měsících jsme 
Vás informovali, že zastupitel-
stvo městyse schválilo pořízení 
monitorovacího zařízení pro sle-
dování kvality ovzduší v našem 
městysi. Byla oslovena společnost 
ODOUR, s.r.o., která doporučila 
současné pořízení dvou měřících 
jednotek, které by měřily kon-
centrace prachových částic, oxi-
du siřičitého, oxidu dusíku a vy-
braných organických látek. Jedno 
zařízení se umístilo v obytné čás-
ti Olešničky, druhé pak přímo  
v areálu železáren. S vedením Že-
lezáren Štěpánov, spol. s r.o. bylo 
domluveno rovnoměrné rozděle-
ní nákladů na tento monitoring 
mezi městys a závod a na konci 

září se obě měřící jednotky uved-
ly do provozu. 

Jelikož první týdny měření 
bohužel vykazovaly nereálně 
vysoké hodnoty pro některé sle-
dované látky, dodavatel musel na 
počátku listopadu provést kalib-
raci obou zařízení. Aktuálně by 
mělo být měření již relevantní  
a s firmou ODOUR se bude ře-
šit interpretace a zveřejňování 
nových výsledků. Hodnoty nyní 
ovlivňuje samozřejmě i topná 
sezóna. Jelikož ale bude měření 
probíhat kontinuálně, bude mož-
né posoudit i tento vliv na složení 
našeho ovzduší v průběhu roku. 

Na říjnovém setkání ekologic-
ké komise spolu se starostkou 

a představiteli železáren jsme 
přivítali rovněž zájemce z řad 
našich spoluobčanů, za což jsme 
velmi vděčni. Byly probrány  
i jejich stížnosti a připomínky  

a dohodl se další postup včetně 
okamžité komunikace obtěžují-
cích situací.

Za ekologický výbor Vratislav 
Kubík a Milan Opatřil

Ukázka vizualizace monitoringu na teplotě ovzduší 
v Olešničce od 1. do 11. prosince

Monitor ing ov zduší  odsta rtova l
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Kapela Divoženky (z Boro-
věnky) se zúčastnila jihomorav-
ského oblastního kola soutěžní 
přehlídky Brána, které se konalo  
9. listopadu v Café Práh Vaňkov-
ka Brno.  Brána je dětskou odno-
ží Porty, určenou pro soutěžící do 
18 let a konající se pod 
záštitou České tábor-
nické unie. Divoženky 
zde vystoupily s písně-
mi z repertoáru skupi-
ny Jelen a Čechomor. 
Jejich výkon diváky  
i členy poroty zaujal  
a ta je na divokou kar-
tu poslala do celostát-
ního finále, které se 
uskutečnilo 30. listo-
padu v Brně-Líšni. 

I zde Divoženky po-
rotu i diváky zaujaly  
a obsadily krásné třetí 
místo. Míša Sedlářová 
získala navíc ocenění 
za muzikálnost. Nej-

větší odměnou ale byla samotná 
účast na celostátním kole, kde 
Divoženky zažily úžasnou atmo-
sféru plnou skvělé nálady a spo-
lečného hraní a zpívání.

Bohumila Blechová

Divoženky v celostátním kole Brány

Stalo se již tradicí, že žáci třídy 
paní učitelky Blechové pořádají 
v předvánoční době dobročin-

nou čajovnu. Ani letos to nebylo 
jinak.  Děti si připravily koledy  
i čtení o vánočních tradicích, 

paní zástupkyně Dáša Ka-
meníková a bývalá ředitelka 
MŠ paní Skokanová přečet-
ly krásné vánoční příběhy. 
Nechybělo vánoční cukroví 
od maminek a dobrý čaj…  
a hlavně pohoda a dobrá ná-
lada. 

Výtěžek čajovny rozdělí děti 
dobročinným organizacím. 

Dobročinná  čajovna

„Zpěv je odpočinkem pro duši  
a počátkem pokoje. Uklidňuje 
rozbouřenou mysl a usmiřuje 
hněv. Připravuje lidi k lásce a pře-
konává vzdálenost mezi lidmi.“ 

Sv. Basil Veliký  

A tak jsme neotáleli a začali se 
zkoušením už 4. září. Hned na 
první zkoušce jsme si přiblížili 
předpokládané aktivity a pově-
děli si, co zajímavého nás v no-
vém školním roce čeká.

V pátek 8. listopadu  zavítal 
Labyrint na nesoutěžní přehlíd-
ku pěveckých sborů Zpíváme si 
pro radost do Olešnice na Mo-

ravě. Přehlídka se konala již po 
24. a zúčastnilo se jí 7 pěveckých 
sborů ze základních a základních 
uměleckých škol okresu Blansko 
a Žďár nad Sázavou. Ve stejném 
týdnu jsme dostali nabídku na-
hrát několik koled pro Český 
rozhlas Brno. Termín to byl šibe-
niční, ale nadšení zavládlo veliké. 
V pátek 22. listopadu jsme po 
pouhých dvou náročných zkouš-
kách  nahrávali (tímto děkujeme 
ÚM Štěpánov nad Svratkou za 
poskytnutí  potřebného zázemí). 
Dále pak následovala vánoční 
vystoupení. 1. prosince jsme kon-
certovali v Nedvědici, 6. prosince 
jsme rozsvítili vánoční strome-
ček v Ujčově. Vrcholem byl kon-
certní výlet do Prahy, kde jsme  
9. prosince v překrásné vánoční 
atmosféře zazpívali na Staro-
městském náměstí.

Všem členům velké díky za 
píli, nadšení a vytrvalost! 

DPS Labyrint

V pátek 13. prosince jsme uví-
tali v  naší základní škole žáky 
a děti ze ZŠ a MŠ z  Prosetína  
a z Víru. 

Pro děti našich partnerských 
škol i pro naše děti z  1. stupně  
a z  mateřské školy byl připra-
ven zajímavý dopolední pro-
gram. Ve skupinách se střídaly 
v  různých dílničkách, které pro 
ně připravily naše paní učitel-
ky. Děti s  nadšením pracovaly  

i v prostorách  nových učeben, 
které byly zbudovány v  rámci 
projektu – Infrastrukturou k od-
bornému vzdělávání na ZŠ Štěpá-
nov nad Svratkou. 

Nadšení v  očích dětí, tvůrčí 
atmosféra, radost z  vlastnoruč-
ně vyrobených dárečků i zážit-
ky z  rozmanitých činností byly 
známkou úspěšnosti celé akti-
vity. Nemalou měrou k  příjem-
né atmosféře přispěla krásná 

vánoční výzdoba 
v  prostorách školy.  
Za přípravu a zda-
řilou realizaci vá-
nočních dílniček 
si paní učitelky za-
slouží velké podě-
kování. 

Vedení školy

Vánoční dílničky pro děti v ZŠ

Na adventní tvoření přišlo 
hodně dětí a rodičů. Letos poprvé 
jsme se sešli v nové polytechnické 
učebně. Vůně větviček se 
šířila celou dílnou. K práci 
jsme potřebovali větvičky, 
nasušené přírodniny, stuž-
ky, drobné ozdoby a tavné 
pistole. Vyráběli jsme vá-
noční kouli a zdobili ji po-
dle svých představ.  Každá 
koule byla jiná, ale krásná. 
Domů jsme si nesli výro-

bek, který jsme si zavěsili. Krásné 
Vánoce. 

Marcela Nečesánková, 4. třída

L A B Y R I N T   Z PÍ VÁ

Soustředění se skřítky
O podzimních prázdninách 

se děti z Borověnky  vydaly  do 
Koroužného. Místní úřad nám 
poskytl možnost využít kulturní 
dům ke dvoudennímu soustředě-
ní. Tam na nás čekal skřítek Hos-
podáříček, který nás našimi sou-
středěními často provází. Za jeho 
asistence jsme hráli hry, soutěžili 
i tvořili. Dozvěděli jsme se hod-
ně o permonících, kteří prý žili  
v okolí Štěpánova a Koroužného. 

Ke hrám jsme samozřejmě při-
dali i tancování, zpívání a hraní 
na hudební nástroje, abychom se 
připravili na zimní  vystoupení. 
Děkujeme obecnímu úřadu v Ko-
roužném a zejména paní Sudové 
za skvělou spolupráci.

Borověnka v Branišově
Obec Zvole nás požádala o vy-

stoupení pro důchodce  22. lis-
topadu v Branišově. Protože pro 
babičky a dědečky vystupujeme 

vždycky s velkou rados-
tí, rádi jsme vyhověli.  Do 
Branišova jsme jeli v téměř 
kompletním složení a před-
vedli to nejlepší, co umíme. 
Odměnou nám byla radost 
v očích dědečků a babiček  
i nadšený potlesk.

Bohumila Blechová

Volklórní  soubor  Borověnka

Vánoční dílna školní družiny
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Mateřská 
škola

V mateřské škole 
jsme se s dětmi sna-
žili vytvářet zajímavé 
a podnětné prostředí. 
Od začátku školního 
roku jsme viděli dvě 
divadelní představení 
- již tradiční Maňáskové divadlo 
Šternberk a nově k nám zaví-
talo Pohádkové divadlo Sandry 
Riedlové. Předškoláci se připojili  
k hudebně naučnému pořadu 
pana Kocůrka v základní ško-
le. Nyní jsme se v poslední době 
pustili do příprav na Vánoce. 
Školku nám pomohli vyzdobit 
rodiče během akce „Společné 
tvoření“. Postupně jsme s dětmi 
doplňovali dekoraci, těšili jsme se 
na příchod Mikuláše a jeho dru-
žiny. O to se již tradičně postarali 
žáci z 5. ročníku společně s třídní 
paní učitelkou Blechovou. I přes 
velkou nemocnost dětí jsme se 
pustili do přípravy cukroví. Děti 
vykrajovaly perníčky a chystaly 
další cukroví na „Vánoční setká-
ní“ s rodinami. V říjnu započal 

další cyklus LOGOHRÁTEK – 
aktivita podporovaná z projektu 
MAP II. Pro rodiče byl zároveň 
v listopadu připraven seminář 
k prevenci logopedických vad  
u dětí. Také jsme navázali na spo-
lupráci s prosetínskou a vírskou 
mateřskou školou a společně jsme 
využili nově postavené polytech-
nické učebny k výrobě ozdob. 

Nově jsme zavedli tzv. „Mazací 
pátky“, kdy si ve spolupráci s paní 
kuchařkou děti samy mažou do-
polední svačinku a víc se tak za-
pojují do přípravy a do ovlivnění 
toho, co chtějí opravdu sníst. 

Nejen našim dětem, ale i nám 
všem dospělým přejeme krásné 
Vánoce a příjemný vstup do no-
vého roku.

Učitelky z MŠ

                    ŠTĚPÁNOVSKÉ  PERLIČKY  -  20                                 Hynek  Jurman

Jasný a moje naivita
Vojtěch Jasný se narodil 30. 11. 

1925 v Kelči ve škole a František 
Slimáček byl žákem jeho rodičů. 
Z Vojtěcha se stal časem scená-
rista a především slavný režisér. 
Na festivalu v Cannes byly uve-
deny jeho filmy Touha i Až přijde 
kocour.  V roce 1968 točil u nás  
na Vysočině trezorový film 
Všichni dobří rodáci právě podle 
osudů Františka Slimáčka, jehož 
představoval Radoslav Brzobo-
hatý. Ve filmu s mnoha našimi 
předními herci je často vidět ne-
jen centrum a okolí Bystrého, ale 
třeba i Sulkovec či Sněžné. 

V roce 1999 se tu Vojtěch Jasný 
znovu ukázal, aby natočil poetic-
ký a bilanční film Návrat ztrace-
ného ráje. V roce 2011 se na něko-
lik let vrátil z Ameriky natrvalo 
do Bystrého, a tehdy jsem jej tam 
navštěvoval. Do cyklistického 

deníčku mi napoprvé vedle pod-
pisu vyvedl i malou kresbu.

V roce 2013 se mi pochlubil, 
že je stále zamilovaný, jak cvičí 
jógu a co ještě chystá. Rád přijal 
moje pozvání na ŠTĚKULE do 
Štěpánova. Jeden bod programu  
22. 6. 2013 bylo moje talkshow 
Zase doma. Pozvání přijali  
i uznávaný akademický malíř Jiří 
Štourač, úžasný zpěvák Robert 
Jícha, učitel a pamětník František 
Valach, sbormistryně Inka Po-
spíšilová, básník a reportér Mi-
chal Jurman a především režisér 
a dobrý rodák Vojtěch Jasný. 

Říkal jsem si: „Ve Štěpánově 
máme hodně přes 200 domů,  
i kdybych počítal jen 200, tak  
v průměru z každého baráku je-
den člověk přijde. Pokud z někte-
rého ne, tak z dalšího o to více! 
Přece si žádný kulturní člověk 
nenechá ujít Jasného ve Štěpá-
nově!“ Moje naivita se ukázala 

ve vší nahotě, čekal jsem 200 po-
sluchačů a bál se, abychom se na 
zahradu školky vůbec vešli. Což 
o to, povídání se všemi aktéry 
bylo zajímavé a podnětné, ale  
i s pořadateli nás bylo zhruba 25, 
maximálně 30. Asi měla většina 
občanů jiné starosti, než osob-
ně pozdravit světového režiséra. 
Jako by mi nestačila zkušenost  
z poloviny 90. let, kdy jsem čekal 
velkou návštěvu besedy s Lud-
víkem Kunderou a Vladimírem 
Preclíkem, ale také jsem se nedo-
čkal…

A tak největším 
oceněním mého po-
řadu bylo vyjádření 
samotného Vojtěcha 
Jasného. Byl nadšen 
mými hosty, obdivo-
val, co lidí u nás tvoří 
a na důkaz uznání mi 
dokonce nabídl roli 
anděla ve svém no-

vém filmu. Druhého měl hrát Jo-
sef Abrhám. O týden později byl 
režisér dekorován v Karlových 
Varech, a tam nabídl stejnou roli 
Travoltovi. Na mě tedy rychle za-
pomenul :).

Vojtěch Jasný už ten film stejně 
nenatočil, odstěhoval se o Veliko-
nocích 2015 do Přerova a zemřel 
tam v požehnaném věku 15. 11. 
2019. Kdo tehdy na ŠTĚKULE 
přišel, má na něj živou vzpomín-
ku dodnes.

Hynek Jurman

V. Jasný a J. Štourač na ŠTEKULE 2013

PODĚKOVÁNÍ

Rádi bychom poděkovali všem našim podporovatelům, 
především pak sponzorům přispívajícím každý rok ze-
jména peněžními dary. Děkujeme také všem, kteří nám 
dávají materiální pomoc, a v neposlední řadě také těm, 
kteří se zapojují do dění v mateřské škole.

Učitelky MŠ

Hasiči v zimě
Léto uteklo jako voda, soutěže 

máme úspěšně za sebou, ale ani 
v zimním období nezahálíme  
a podnikáme spoustu aktivit. 

Jednou z nich je bruslení na 
zimním stadionu v Bystřici, kte-
ré se konalo 6. 10. Další aktivitou 
je bowling, na který jsme se vy-
dali 16. 11. do Víru. Děti vytvo-
řily dvě skupiny a poměřovaly 
síly mezi sebou, ale hlavně jsme 
si všichni užili spoustu legrace. 
Poslední hasičskou akcí tohoto 
roku byla výroční schůze dne  
7. 12., které předcházelo sportov-
ní odpole-
dne kona-
né v místní 
tělocvičně. 
Děti dosta-
ly nová ha-
sičská trič-
ka a hned 
poté využi-
ly možnos-
ti zahrát si 
florbal, špl-
hat po laně 
nebo ská-

kat přes kozu. Potom jsme se pře-
sunuli do KD, kde bylo připrave-
né pohoštění. Protože nám děti 
rychle rostou a dospívají, museli 
jsme se s některými rozloučit,  
a to s Lucií Houdkovou a Dag-
mar Juříčkovou. Tímto bychom 
jim chtěli poděkovat za jejich 
dosavadní účast a reprezentaci  
u SDH Štěpánov. Nově budeme 
mít družstva čtyři, neboť zájem  
o hasiče je velký, a za to jsme rádi. 

Za celý spolek hasičů přeje-
me klidné svátky a vše nejlepší  
do nového roku!

Simona Hrubešová

Vánoční tvoření
V půdních prostorách Měst-

ského muzea v Bystřici nad Pern-
štejnem pořádala Univerzita tře-
tího věku vánoční dílničky. Letos 
se jich zúčastnily i štěpánovské 
seniorky. Paní Munzarové ze 
Zahradního centra Strakovo pa-
tří velké poděkování za přípravu  

a trpěli-
vost s 50 
s e n i o r -
kami.

Věra 
Vrzalová 

Hasiči v zimě



strana 8

Ev. číslo MK ČR E 15501. Vydává: Úřad městyse Štěpánov nad Svratkou, 592 63 Štěpánov  
nad Svratkou 23, tel. 566 560 532, 566 560 016, email: obec@stepanovnadsvratkou.cz. 
Odpovědní redaktoři: Ing. Hynek Jurman, Mgr. Petra Stárková. Název a logo: Petr Skokan.  
Za obsah příspěvků odpovídá autor. Tisk: Železárny Štěpánov spol. s r.o. Celkový náklad: 300 kusů. 
Fotogalerie: http://stepanovinky.rajce.idnes.cz. Kontakt: stepanovinky@seznam.cz

Zveme Vás na   
VÁNOČNÍ  

KOLEDOVÁNÍ 
 souboru Borověnka  

ze Štěpánova nad Svratkou  

dne 27.12. 2019 v 18 hodin  
v kostelíčku  

v Dolním Čepí 

Městys Štěpánov nad Svratkou  
a Římskokatolická farnost Štěpánov nad Svratkou

Vás srdečně zvou na

Vánoční odpoledne
v neděli 12. ledna 2020 v 15 hodin

v kostele sv. Petra a Pavla
Program:  
• Národopisný soubor BOROVĚNKA při ZŠ Štěpánov:
   Přijdeme k vám na koledu 
• Rodinné trio Marian & Úlety z Velkých Bílovic

Vstupné dobrovolné

Vá n o č n í  k o n c e r t y 
d ě t s k é h o  p ě v e c k é h o 

V sobotu  4. 1. 2020  v 16:00           
Kostel  Povýšení sv. Kříže 

v Doubravníku 

 Z Š  a  M Š  Š t ě p á n o v  n a d  S v r a t k o u  Vá s  s r d e č n ě  z v e  n a

Vstupné dobrovolné

    V sobotu 11. 1. 2020  v 16:00           
    Kostel  svatého Václava ve Zvoli  

FOTBAL  NA  PODZIM

Skončila první část fotbalové 
sezóny. Po podzimním shonu  si 
všechny naše týmy nyní užívají 
krátkého volna, aby v lednu opět 
naskočily do koloběhu přípravy 
na jarní část sezóny.

Muži
Podzim z hlediska výsledků 

všech našich týmů nebyl úplně 
ideální. Tým mužů se po sestupu 
do okresního přeboru momen-
tálně nachází v druhé polovi-
ně tabulky. Tým před sezónou 
opustilo několik opor, které  
k nám dojížděly mnohdy z hodně 
vzdálených míst.  Jejich kvalitu se 
nepodařilo nahradit, ale jak jsem 
zmínil v předešlých číslech Štěpá-
novinek, tým mužů nyní chceme 
zakládat na našich odchovancích 

a z hráčů z blízkého okolí  
i za cenu momentálních 
nižších sportovních ambicí. 

Dorost
Dorost byl před sezónou 

doplněn o několik chlapců 
z Víru, kde se nepodařilo 
pro malý počet hráčů složit 

tým. I přesto se v některých zá-
pasech z různých důvodů potýkal  
s nedostatkem hráčů. Čtvrté mís-
to ze šesti účastníků proto není 
nejhorší, vzhledem k minimální 
ztrátě na vedoucí týmy.

Děti
U žáků bojujeme s nedostat-

kem dětí. Po nečekaném ukon-
čení činnosti od tří přespolních 
hráčů máme jen o jednoho hráče 
navíc, než v jakém se hraje utká-
ní. Nejednou jsme si museli půjčit 
chlapce z přípravky, nebo hráli  
v menším počtu.  Co však slouží 
ku cti chlapců, že i přes nepřízeň 
okolností  docházejí na tréninky  
v plném počtu a fotbal je nesmír-
ně baví. Utvořili skvělou partu. 

V přípravce hrají zápasy větší 

děti a někteří z mladších, kteří 
již přes rok trénují. V zápasech 
se pravidelně všichni střídají, bez 
ohledu na výsledek. 

K dětem si obecně dovolím 
poznámku, že na to, kolik je ve 
Štěpánově a spádových obcích 
chlapců, je ke sportu vedeno 
velmi malé procento z nich. Je 
to velká škoda, protože celore-
publikový trend je v současnosti 
opačný. Oproti předešlým létům 
v celém Česku sportujících dětí 
přibývá. Nezbývá věřit, že se 
tento trend promítne i do sportu 
ve Štěpánově, abychom jednou 
nemuseli dětské kategorie rušit, 
jako v některých jiných obcích.

Hřiště
Úřad městyse, jako 

majitel hřiště, uvolnil na 
konci podzimu finanční 
prostředky na automatické 
zavlažování trávníku. Díky 
bleskové akci se nám poda-
řilo zavlažování již uložit 
pod trávník. Na začátku 
jara proběhne dokončení 
akce spolu s natlakováním 

potrubí. Vzhledem k velké vytí-
ženosti trávníku (fotbalisti, ško-
la) je nutné od jara do podzimu 
trávník velmi často zavlažovat. 
Doposud se na každé zalévání  
musely vynosit staré hasičské ha-
dice a postupně s nimi přecházet 
po hřišti. Odpadne tak časově  
i fyzicky náročná činnost, která 
bude hřišti jen ku prospěchu.

Hezké Vánoce
Štěpánovský fotbalový klub 

vám všem přeje krásné Vánoce 
v kruhu svých nejbližších a plno 
úžasných sportovních zážitků  
v novém roce!

Za FK Železárny Štěpánov 
Petr Skokan

Plánované akce
27. 12. Veřejné bruslení, ZS Bystřice, 13.00 - 14.00 hod.
30. 12. Veřejné bruslení, ZS Bystřice, 10.00 - 11.00 hod.
Od 4. 1. Tříkrálová sbírka
12. 1.  Vánoční odpoledne v kostele
8. 2.  Hasičský ples, 20.00 v KD 
16. 2. Dětský karneval
únor Štěpánov čte dětem
 5. 2. s ilustrátorkou Markétou Vydrovou
 13. 2. s Josefem Špačkem
 18. 2. s Martinem Blechou
 24. 2. s Jiřím Hřebíčkem
 26. 2. se spisovatelem Janem Opatřilem
22. 2. Masopust

Zveme vás na 

P L E S 
SDH ŠTĚPÁNOV

8. února 2020
od 20:00 hodin 

v KD ve Štěpánově

Bohatá tombola
Zvěřinová kuchyně

dne 27. 12. 2019 v 18 hodin
v kostelíčku v Dolním Čepí


